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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 30. marts 2011 
udbedt sig min besvarelse af spørgsmål 28 i forbindelse med forslag til lov om rand-
zoner, L158. 

Spørgsmål 28:

”Er ministeren enig i, at ophævelse af braklagte områder har medført brug af flere sprøj-
temidler for landbrugsdriften?”

Svar:

Forskningsinstitutionerne DJF, DMU og FØI har i tidligere afrapporteringer anslået en 
stigning i tons aktivstof på 182-272 tons de første 4 år efter genopdyrkningen af de brak-
lagte arealer. Efterfølgende falder forbruget til 117-174 tons aktivstof årligt. Dette svarer 
til en stigning i behandlingshyppigheden på 0,5-0,7 de første 4 år, derefter har genop-
dyrkningen af de braklagte arealer ingen effekt på behandlingshyppigheden. 

Henrik Høegh

/ Ulla Heiden

Udvalget for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri 2010-11
L 158 , endeligt svar på spørgsmål 28
Offentligt


